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Förtroendevalda beslutande: 
Margareta B Kjellin (M), ordf  
Agneta Brendt (S), 2 v ordf 
Bernt Jons (C) 
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Annica Norman (C)  
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Matts Persson (C) 
Jonas Holm (M) 
Karl-Olof Tunelid (M) 
Birgitta Medin (M) 
Tommy Ljung (M) 
Håkan Rönström (M)§§ 25-36, 
38-55, jäv § 37 
Anders Bengtsson (M) § 37 
Bibbi Segerbrand (M) 

Arif Khalifa (M) 
Lena Frankenberg Glantz (M) 
Göte Bohman (MP) 
Kåge Wallner (MP) 
Göran Wiklund (MP) 
Elisabeth Gafvelin (MP) 
Kent Sjöberg (KD) 
Monika Stigås (KD) 
Ann Berg (FP) 
Gunnel Nordin (FP) 
Sven-Åke Thoresen (S), §§ 25-36, 
38-55, jäv § 37 
Majvor Westberg Jönsson (S) 
Siw Karlsson (S) 
Uno Jonsson (S), )§§ 25-36, 38-
55, jäv § 37 
Göran Thapper (S) 
Kjell Persson (S) 
Anna-Carin Keisu (S) 

Mikael Löthstam (S) 
Mona Celander (S) 
Börje Sundin (S) 
Kerstin Rask (S) 
Susanne Östh (S) 
Rolf Sundell (S) 
Lilian Holmgren (S) 
Lena Hallqvist (S) 
Martin Nyman (S) 
Daniel Fors (S) 
Daniel Pettersson (V) 
Delshad Saleh (V) 
Elisabeth Swedman (V) 
Ninni Olofsson (V) 
Alf Norberg (V)  
Bo Lindkvist (SD) 
Birgitta Johansson (SD) 
 

Förtroendevalda ej beslutande: 
 
Mats Guldbrand (C) 
Anders Bengtsson (M) § 25-36, 
38-55Agneta Palmkvist (M) 
Gunnar Canslätt (KD) 
 

Kent Kanon (S) 
Gerd Olsson (S) 
Leif Rogell (S) 
Olle Jonsson (V)  

Ulla Ohlsson (V) 
Rose Nöjd (SD) 

Övriga deltagare: 
Konsult Magnus Björkström, Sweco och projektledare Carolin Sundberg, Region 
Gävleborg, § 25 
 
Utses att justera: Annica Norman och Uno Jonsson  
 
Justeringens plats 
och tid: Kommunledningsförvaltningen, måndag 31 mars, kl. 15.00 

Underskrifter:  Paragrafer 25-55 

Sekreterare: 

 
 
Anita Olsson 

Ordförande: Margareta B Kjellin 

Justerande: Annica Norman  Uno Jonsson  
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§ 25 Information om LUPP i Gävleborg 2013-2014 

Dnr 2013-446-740 

Ärendebeskrivning 

Konsult Magnus Björkström, Sweco och projektledare Carolin Sundberg, Region 
Gävleborg, informerar kommunfullmäktige om LUPP i Gävleborg 2013-2014 (Lokal 
uppföljning av ungdomspolitiken).  

Resultatet av en enkätundersökning bland ungdomar presenteras. Undersökningen 
omfattar fem fokusområden, 

• Inflytande och delaktighet 

• Utbildning 

• Kompetensförsörjning 

• Fritid och Kultur 

• Tryggt och säkert 

Efter informationen ges möjlighet för ledamöterna att ställa frågor. 

Ordförande tackar för informationen. 
 

____ 
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§ 26 Allmänhetens frågestund och ledamöters korta frågor 

Ärendebeskrivning 

Abdrhaman Otay, Hudiksvall, frågar ang. att han och hans fru, önskar starta eget 
gatukök.  

1. Är det möjligt att få tillstånd till en plats i staden ? 

Håkan Rönström (M), ordförande i tekniska nämnden, svarar att en möjlighet är att 
bedriva verksamheten via torghandel, en annan är att bygga gatukök och då kontakta 
tekniska nämnden för möjlig markanvisning och byggnadsnämnden för bygglov. Ett 
alternativ kan också vara att köpa en befintlig verksamhet. 
 

Annica Norman (C), frågar ang. kvinnor och barn som utsätts för våld och hot om 
våld, samt familjehem till ensamkommande barn. 

1. På vilket sätt arbetar kommunen med att göra Hudiksvall till en kommun som är  
    Sveriges bästa att leva och verka i för kvinnor och deras barn som utsätts för våld  
    och hot om våld ? 

2. På vilket sätt arbetar kommunen för att rekrytera familjehem för ensamkommande  
    barn ? 

Gunnar Canslätt (KD), ordförande i social- och fritidsnämnden, svarar att det inom 
kommunen finns en inrättad tjänst för kvinnofridsrådgivning och att även 
socialsekreterarna och ordförande i nämnden arbetar med frågan. Det finns ett 
samarbete med polis och kvinnojour. En tjejjour kommer att inrättas. 

Socialsekreterarna, inom social-och fritidsnämnden, arbetar aktivt via sina kontakter 
för att finna lämpliga familjehem. Via kommunens hemsida kan intresserade bli 
informerade om vad som gäller för att bli familjehem. 

____ 
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§ 27 Medborgarförslag 

Följande medborgarförslag väcktes vid sammanträdet. 
 

   Dnr 2014-122-035 

1. Medborgarförslag från Peter Norberg, Hudiksvall om att Furulundsvägen ska bli en  
    parkeringsfri gata. 

   Dnr 2014-150-035 

2. Medborgarförslag från Uno Lind, Bjuråker ang. badstranden i Fönebo vid norra  
    Dellen 

   Dnr 2014-153-035 

3. Medborgarförslag från Jimmy Westberg, Hudiksvall om bildande av förening och ett  
    centrum för "gör det-självare". 

   Dnr 2014-165-035 

4. Medborgarförslag från Peter Skoglund, Hudiksvall om att satsa på idrotten i  
    Hudiksvall 
 

Kommunfullmäktige beslutar 

att medborgarförslagen 1 - 2 får väckas och överlämnas till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut, samt 

att medborgarförslagen 3 - 4 får väckas och lämnas till kommunstyrelsen för yttrande. 

____  



  

 Protokoll 8 (53)

Sammanträdesdatum 

2014-03-24 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 28 Detaljplan för Iggesund 14:294 (Holmen Timber) m fl. i 
Iggesund, Hudiksvalls kommun, Gävleborg 

Dnr 2013-199-214 

Ärendebeskrivning 

Holmen Timber har ansökt om att detaljplan ska upprättas för att möjliggöra en 
utökning av produktionen i Iggesund. Byggnadsnämnden beslutade 2008-09-09 att 
uppdra till plan- och bygglovskontoret att upprätta detaljplan för utökningen. 
Tillståndsansökan hos länsstyrelsen pågår och i samband med detta prövas miljöpå-
verkan mot närliggande samhället. 
 
En miljökonsekvensbeskrivning enligt PBL har upprättats för att belysa buller-
situationen för närboende i området. Enligt beräkningar kommer gällande 
bullernormer att klaras genom ett antal åtgärder som genomförs i samband med 
utbyggnaden. För att få ett rationellt och på lång sikt hållbart utnyttjande av 
industrimarken önskar Holmen Timber placera nya byggnader och anläggningar på ett 
sådant sätt att Ringvägen måste stängas av för genomfart. 
 
All tung trafik och stor del av persontrafik till bruket kommer i fortsättningen att ske 
genom Forsavägen/södra Ringvägen, vilket kommer innebära förändringar för buller-
spridningen i omgivningen. Efter stängning av Ringvägen bedöms trafikbullret 
minska norr om bruket, vid bostäderna längs Radhusgatan/Ringvägen. Söder om 
bruket indikerar en gjord trafikbullerutredning att bullret kommer att öka betydligt, 
både ekvivalent och maximal ljudnivå vid uteplats i anslutning till bostad. 
Bullerökningen bedöms huvudsakligen ligga under riksdagens riktvärden för buller 
efter utbyggnaden av sågverket och förändrade trafikflöden till bruket. 
 
En trafikutredning (daterad 2012-10-04) har gjorts som syftar till att utreda och 
bedöma vilka effekter Ringvägens stängning kan få. Utredningen visar att det är 
möjligt att stänga av Ringvägen, men under förutsättning att ytterligare en möjlig 
passage över Ostkustbanan, förutom Radhusgatan, säkerställs. Detta med tanke på om 
passage över Ostkustbanan eller utmed Radhusgatan omöjliggörs. Detta bedöms vara 
möjligt via temporärt nyttjande av cykelvägen (Herbert Ruthsvägen) och Villagatan. I 
nödfall, vid en stor olycka på järnvägsspåret, kan biltrafiken ledas genom Herbert 
Ruthsvägen. 
 
Det finns möjlighet för Räddningstjänsten och andra utryckningsfordon att åka in via 
industriområdet, genom en nyplanerad industriväg i östra delen av planområdet, 
alternativt ta Herbert Ruthsvägen vid västra delen av sågverket. Räddningstjänsten har 
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godtagit dessa alternativ ur utryckningssynpunkt, både till sågverket och till bostads-
området norr om verksamheten. 
 
En kompletterande utredning daterad 2013-10-15 visar att alternativa dragningar av 
Ringvägen är möjliga under förutsättning att endast det detaljplanelagda området an-
vänds för sågverkets utvidgning. Vid expansion av verksamhetsområdet sydväst om 
detaljplanen, som är det enda möjliga expansionsområdet i framtiden för sågverket, 
kommer Herbert Ruthsvägen att hamna inom industriområdet och därmed i konflikt 
med verksamheten. Att anlägga vägen strax norr om befintligt industrispår, utanför det 
tänkta expansionsområdet, bedöms inte vara rimligt på grund av markbehov för en 
planerad omlastningsterminal för gods. 
 
Planförslaget möjliggör gång- och cykeltrafik via Herbert Ruthsvägen för att ta sig 
förbi industriområdet. Vid vidare expansion av verksamhetsområdet bör en ny gång- 
och cykelväg anläggas förbi industriområdet. Vändmöjligheten för personbilar och 
bussar säkerställs i norra delen av planområdet vid korsningen 
Ringvägen/Bodarnevägen. 
 
Byggnadsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att anta detaljplan för Iggesund 
14:294 (Holmen Timber) m fl. i Iggesund, Hudiksvalls kommun, Gävleborg. 

Utvecklingsutskott-plan har föreslagit att detaljplanen antas. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar planarkitekt Kristupas Liorancas i 
ärendet. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till utvecklingsutskottet-plans förslag med tillägget, att 
detaljplanen kompletteras med en ny ersättningsväg istället för Ringvägen. 

Ann Berg (FP) och Kent Sjöberg (KD) yrkar bifall till utvecklingsutskottet-plans för-
slag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till utvecklingsutskottet-plans 
förslag eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller ut-
vecklingsutskottet-plans förslag, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till utvecklingsut-
skottet-plans förslag röstar JA, den som röstar bifall till Mikael Löthstams förslag 
röstar NEJ. Vinner nej har kommunstyrelsen bifallit Mikael Löthstams förslag. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomföres. 
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Jonas Holm (M), Bengt-Åke Nilsson (C), Stefan Bäckström (C), Håkan Rönström (M), 
Birgitta Medin (M), Ann Berg (FP), Kent Sjöberg (KD) och Kåge Wallner (MP) röstar 
ja. 

Mikael Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson 
(S), Siw Karlsson (S), Göran Thapper (S) och Daniel Pettersson (V) röstar nej. 

Omröstningen utfaller med 8 ja-röster mot 7 nej-röster. Kommunstyrelsen har således 
bifallit utvecklingsutskottet-plans förslag.   

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige      

Kommunfullmäktige beslutar  

att anta detaljplan för Iggesund 14:294 (Holmen Timber) m fl. i Iggesund, Hudiksvalls 
kommun, Gävleborg. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson (S), Siw 
Karlsson (S), Göran Thapper (S) och Daniel Pettersson (V). 

____ 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Ann Berg (FP) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med tilläggen, att 
detaljplanen kompletteras med en ny ersättningsväg istället för Ringvägen, samt att 
investeringsmedel avsätts i budget för ny väg när sågverksområdet i Iggesund utökas 
och Ringvägen tas i anspråk. 

Sven-Åke Thoresen (S) yrkar bifall till Mikael Löthstams förslag. 

Ordförande framställer proposition om bifall eller ej till kommunstyrelsens förslag, 
och finner att kommunfullmäktige bifaller detta. 

Ordförande framställer därefter proposition om bifall eller ej till Mikael Löthstams 
tilläggsförslag, och finner att kommunfullmäktige avslår detta, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar avslag till Mikael 
Löthstams tilläggsförslag röstar JA, den som röstar bifall till Mikael Löthstams 
tilläggsförslag röstar NEJ. Vinner nej har kommunfullmäktige bifallit Mikael 
Löthstams förslag. 
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Öppen omröstning genom namnupprop genomföres.   
                          Bilaga § 28 

Omröstningen utfaller med 25 ja-röter mot 25 nej-röster och 1 avstår från att rösta. 
Eftersom röstetalet blir lika lägger ordföranden sin utslagsröst till förmån för ja-
rösterna, dvs avslag till Mikael Löthstams tilläggsförslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta detaljplan för Iggesund 14:294 (Holmen Timber) m fl. i Iggesund, Hudiksvalls 
kommun, Gävleborg. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams tilläggsförslag reserverar sig,  
Agneta Brendt (S), Sven-Åke Thoresen (S), Majvor Westberg Jönsson (S), Siw 
Karlsson (S), Uno Jonsson (S), Göran Thapper (S), Kjell Persson (S), Anna-Carin 
Keisu (S) Mikael Löthstam (S), Mona Celander (S), Börje Sundin (S), Kerstin Rask (S), 
Susanne Östh (S), Rolf Sundell (S), Lilian Holmgren (S), Lena Hallqvist (S), Martin 
Nyman (S), Daniel Fors (S), Daniel Pettersson (V), Delshad Saleh (V), Elisabeth 
Swedman (V), Ninni Olofsson (V), Alf Norberg (V), Bo Lindkvist (SD), Birgitta 
Johansson (SD) 

____  
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§ 29 Exploateringsavtal avseende utökning av sågverket i 
Iggesund (Holmen Timber) 

Dnr 2014-072-283 

Ärendebeskrivning 

Holmen Timber har planer på en utbyggnad av sågverket i Iggesund för att klara en 
produktionsökning från 350 000 m3 till 550 000 m3 sågad vara/år. Holmen Timber har 
därför ansökt om en planändring hos byggnadsnämnden. Utbyggnaden av sågverket 
kommer innebära att Ringvägen stängs av. 

Exploateringen innebär att gatumark och andra anläggningar berörs och måste byggas 
om eller anpassas till de nya förutsättningarna. Vidare måste nya anläggningar byggas 
för att förse området med erforderliga funktioner. 

Exploateringsavtalets syfte är att identifiera ovannämnda behov samt reglera rättig-
heter och skyldigheter mellan i avtalet ingående parter (Hudiksvalls kommun och 
Holmen Timber AB). 

Det är därför viktigt att planförslaget och exploateringsavtalet går hand i hand genom 
de politiska instanserna för att sedan, vid samma tillfälle, behandlas i kommun-full-
mäktige.  

Tekniska nämnden har föreslagit kommunfullmäktige att godkänna upprättat ex-
ploateringsavtal. 

Utvecklingsutskottet-plan har tillstyrkt tekniska nämndens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Håkan Rönström (M) och Mikael Löthstam 
(S) bifall till utvecklingsutskottet-plans förslag med tillägget att avtalet godkänns under 
förutsättning att Ringvägen hålls öppen tills att det beskrivna projektet kräver en 
stängning och att Holmen fattar beslut om investeringsmedel för Sågverket i Iggesund. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna upprättat exploateringsavtal med tillägget att avtalet godkänns under för-
utsättning att Ringvägen hålls öppen tills det beskrivna projektet kräver en stängning 
och att Holmen fattar beslut om investeringsmedel för Sågverket i Iggesund. 
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Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

____ 
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§ 30 Ansökan om finansiering av SSPF-modellen 

Dnr 2013-521-704 

Ärendebeskrivning 

Lärande- och kulturförvaltningen vill tillsammans med social- och fritidsförvaltningen 
utveckla SSPF- modellen inom Hudiksvalls kommun. SSPF (socialtjänst, skola, polis 
och fritid) är en samverkansmodell för förbyggande arbete riktad mot ungdomar i 
åldern 1-18 år med ett normbrytande beteende. Det förebyggande arbetet kan handla 
om insatser mot skolk, vandalisering och drogmissbruk.  

Det framgångsrika i modellen är att socialtjänst, förskola/skola, polis och fritid skapar 
en gemensam problembild och är överens om hur samarbetet ska ske. Syftet med att 
utveckla SSPF- modellen är att skapa ett uthålligt samverkansarbete och en samsyn så 
att barn och unga som far illa eller riskerar att fara illa får hjälp i ett tidigt skede.  

Det finns ett starkt forskningsstöd för att tidiga insatser redan från förskolan är av allra 
största vikt när det gäller att förhindra en ogynnsam utveckling hos barnet. Forskning 
visar också att närvaro i skolan och slutbetyg från årskurs 9 är en av de främsta skydds-
faktorerna för att förhindra normbrytande beteenden och utanförskap. Utifrån det är 
avsikten att öka kunskapen om att identifiera riskfaktorer och att utveckla metoder och 
rutiner för ökad skolnärvaro. 

Projekttiden löper över två år, 2014 och 2015. 2014 prövas modellen i tre pilotverk-
samheter: En förskola, en F-6 skola och en 7-9 verksamhet. 2015 kommer modellen 
att implementeras i kommunens samtliga verksamheter inom förskola och skola. En 
styrgrupp bestående av chefer från de samverkande organisationerna kommer att leda 
projektet. Arbetsgruppen består av personal från de samverkande parterna samt pro-
jektledaren.  

Lärande- och kulturnämnden och social- och fritidsnämnden har föreslagit kommun-
styrelsen att bevilja medel ur den sociala investeringsfonden med  
1 960 000 kr till utveckling av SSPF i Hudiksvalls kommun. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande  

Inlämnad projektansökan följer den mall som anvisats för ansökningar ur den sociala 
investeringsfonden. Målgruppen är identifierad och hur resultatet kan beläggas finns 
redovisat. Projektet administreras från lärande- och kulturnämnden.  
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Kommunledningsförvaltningen har föreslagit kommunfullmäktige att bevilja lärande- 
och kulturnämnden ett anslag på 1 960 000 kronor för att tillsammans med social- och 
fritidsnämnden driva föreslaget samverkansprojekt, samt att projektet finansieras ur 
kommunens Sociala investeringsfond. 

Allmänna utskottet har föreslagit att lärande- och kulturnämnden beviljas ett anslag på 
1 960 000 kronor ur kommunens Sociala investeringsfond, för att tillsammans med 
social- och fritidsnämnden driva föreslaget samverkansprojekt. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar Maria Lövgren, projektledare inom 
social- och fritidsförvaltningen, i ärendet.  

Kent Sjöberg (KD), Stefan Bäckström (C), Daniel Pettersson (V), Ann Berg (FP), 
Mikael Löthstam (S), Birgitta Medin (M) och Kåge Wallner (MP) yrkar bifall till all-
männa utskottets förslag. 

Daniel Pettersson (V) yrkar att projektet ska återrapporteras till kommunstyrelsen i 
november.      

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige beslutar 

att bevilja lärande- och kulturnämnden ett anslag på 1 960 000 kronor för att till-
sammans med social- och fritidsnämnden driva föreslaget samverkansprojekt, samt 

att projektet finansieras ur kommunens Sociala investeringsfond, samt 

att projektet återrapporteras till kommunstyrelsen i november 2014. 

____ 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____ 
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§ 31 Ianspråktagande av Sociala investeringsfonden 2013 

Dnr 2013-190-142 

Ärendebeskrivning 

Under föregående år har kommunstyrelsen beviljat två projekt vars avsikt är att 
finansieras genom ett ianspråktagande ur kommunens Sociala Investeringsfond. 
Fonden finns enligt tidigare beslut specificerad som en del av eget kapital. 

De ärenden som beviljats är båda kopplade till projekt ENIG, En Gemensam InGång. 
Projektet avser ett samordnat arbete mellan kommunens socialtjänst, arbetsmarknads-
enhet och arbetsförmedlingen. En del av ambitionen har varit att samlokalisera och 
samorganisera personal från parterna. Målgruppen är unga och unga vuxna som står 
långt från arbetsmarknaden. En del avser medel för gemensam lokalhyra och andra 
kringkostnader. Den stora delen av ambitionen är att skapa ungdomsanställningar för 
målgruppen.  

Kommunstyrelsens beslut är § 127/2013 som avser lokalhyra, mm hade inte heller 
summan 590 000 kronor med i beslutet. Ärendet § 206/2013 som avser ungdomsan-
ställningar är på 5 000 000 kronor. Sammantaget är detta beslut om 5 590 000 kronor 
med förslag om finansiering ur den sociala investeringsfonden. Båda dessa ärenden har 
endast hanterats i kommunstyrelsen, trots att det i fastställda riktlinjer är beslutat att 
det är kommunfullmäktige som avgör finansieringen. Kommunfullmäktige avgör 
finansieringar som kräver ianspråktagande av eget kapital. För att besluten ska vila på 
rätt grund och följa beslutade riktlinjer behövs beslut för de åtaganden som godkänts 
under 2013. 

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit kommunfullmäktige att godkänna 
kommunstyrelsens beslut under 2013 avseende projekt Enig och finansiera detta med 
5 590 000 kronor ur kommunens Sociala Investeringsfond   

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningsförvaltningens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Staffan Lindvall i 
ärendet. 

Kent Sjöberg (KD) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna kommunstyrelsens beslut under 2013 avseende projekt Enig och 
finansiera detta med 5 590 000 kronor ur kommunens Sociala Investeringsfond   

____ 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____ 
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§ 32 Utökat eget kapital i Inköp Gävleborg  

Dnr 2014-112-050 

Ärendebeskrivning 

Inköp Gävleborg hanterar elinköp för Hälsinglands kommuner samt kommunernas 
bolag som Clearing Client sedan 2004 på NASDAQ OMX. Att vara Clearing Client 
innebär att man på elmarknaden Nordpool kan säkra elpriser och hantera pris- och 
valutarisker. 
 
För att vara Clearing Client har NASDAQ OMX infört nytt krav på eget kapital om 
300 000 EUR. Inköp Gävleborg samordnar elupphandlingarna för de kommuner och 
kommunala bolag som är anslutna. Aktivt upphandlas gemensam aktör som sköter 
upphandlingen och aktiviteten på ”elbörsen”. Till detta har anslutna kommuner och 
bolag en Elhandelsgrupp som följer och utvärderar området. 
Om inte parterna tillsammans uppfyller detta krav utesluts Inköp Gävleborg som 
gemensam part den 2014-04-01 från NASDAQ OMX för såväl fysisk som finansiell 
handel. Om vi blir uteslutna får det betydande ekonomiska konsekvenser för kraft-
portföljen och Inköp Gävleborgs ägare. Om vi inte kan kvarstå som Clearing Client 
sker elleverans till spotpris, dvs vi faktureras spotpris på Nordpool utan att kunna 
hantera pris- och valutarisk.  

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

För att hantera detta krävs inga utökade resurser. Likvida medel finns att tillgå på 
gemensamt klientmedelskonto. Klientmedelskontot finns för situationer då höga 
elspotpriser förekommer på elmarknaden. Vid samordningen av upphandlings-
modellen bidrog alla parter med medel för att skapa detta klientmedelskonto. 
 
Hudiksvalls kommun med bolag = Medel på kontot 7 197 163, Andel 30,5%  
Inom denna marginal finns utrymme att använda medel för den del av de 300 000 
EUR som behöver omvandlas från klientmedel till eget kapital. För Hudiksvalls 
kommun innebär det 815 655 kronor. Beloppet föreslås tillföras Inköp Gävleborg som 
ägartillskott.  
 
Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att Inköp Gävleborg får ett ägartillskott 
på motsvarande 30,5 % av 300 000 EUR, vilket är ca 815 655 kronor för att kunna 
fortsätta handla el för Hudiksvalls kommuns räkning, finansierat genom en om-
vandling av klientmedel. 
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Allmänna utskottet har föreslagit att Inköp Gävleborg får ett ägartillskott på mot-
svarande 30,5 % av 300 000 EUR, vilket är ca 815 655 kronor för att kunna fortsätta 
handla el för Hudiksvalls kommuns räkning, finansierat genom en omvandling av 
klientmedel, samt att beslutet gäller under förutsättning av att samtliga parter tillskjuter 
sitt utökade ägartillskott, motsvarande sin andel. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Staffan Lindvall i 
ärendet. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar  

att ge Inköp Gävleborg ett ägartillskott på motsvarande 30,5 % av 300 000 EUR, vilket 
är ca 815 655 kronor för att kunna fortsätta handla el för Hudiksvalls kommuns 
räkning, finansierat genom en omvandling av klientmedel, samt  

att beslutet gäller under förutsättning av att samtliga parter tillskjuter sitt utökade ägar-
tillskott, motsvarande sin andel. 

____ 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____ 
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§ 33 Konkretisering av de övergripande målen 

Dnr 2013-426-012 

Ärendebeskrivning 

En parlamentarisk arbetsgrupp, Kvalitetsberedningen, fick i uppdrag av kommunfull-
mäktige, §156/2012, att konkretisera de övergripande målen för Hudiksvalls kommun. 
Uppdraget var dels att konkretisera målen och dels att utarbeta förslag till indikatorer 
så att måluppfyllelsen kan mätas. Uppdraget har utgått från ett medborgarperspektiv. 

Arbetet har genomförts i gott samförstånd och utgått ifrån tidigare genomförda under-
sökningar samt enkätsvar från en webbundersökning som genomfördes under juni till 
september 2013. Där fick medborgarna möjlighet att svara på ett antal frågor om hur 
man vill att det ska vara i Hudiksvalls kommun år 2020. 

Resultatet av gruppens arbete finns beskrivet i bifogade dokument. Texten beskriver 
hur Hudiksvalls kommun vill uppfattas år 2020. Förslaget till indikatorer är hämtade 
från redan befintliga källor så att de ska kunna jämföras med andra kommuner och inte 
kräva ytterligare insamlingsarbete. 

Förslaget har skickats ut på remiss till partierna och förvaltningschefer och kvalitets-
beredningen har bearbetat förslaget utifrån inkomna yttranden. Förslaget 
presenterades för kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna den 13 december 
2013 och det beslutades att förslaget skulle gå ut på ytterligare en remissrunda till 
partierna. Därefter har kvalitetsberedningen bearbetat förslaget igen.  
 
Kvalitetsberedningen har föreslagit kommunfullmäktige att anta förslaget, 
Konkretisering av de övergripande målen med tillhörande indikatorer. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kvalitetsberedningens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde görs vissa redaktionella ändringar i texten. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslaget, Konkretisering av de övergripande målen med tillhörande 
indikatorer. 

____ 
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Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____ 
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§ 34 Allmänna bidragskriterier för kulturstöd 

Dnr 2014-077-860 

Ärendebeskrivning 

Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 16 maj 2013 beslutade nämnden att 
lämna ett förslag till kommunfullmäktige om ändrade regler för kommunala bidrag till 
studieförbunden. De regler som gäller idag har beslutats av kommunfullmäktige,  
§48/2010.  

Kulturavdelningen har sett över samtliga bidrag inom kulturen och lämnat förslag på 
allmänna bidragskriterier för kulturstöd i Hudiksvalls kommun. I översynen av all-
männa bidragskriterier för kulturstöd ingår förslag till nytt regelverk för kommunala 
bidrag till studieförbundens lokala organisationer i Hudiksvalls kommun. I det nya 
förslaget kan följande bidrag sökas: 

Arrangörsföreningsbidrag 

Föreningar, studieförbund och organisationer som bedriver kulturell verksamhet i 
Hudiksvalls kommun kan söka arrangörsföreningsbidrag. Syftet med bidraget är att 
möjliggöra ett brett kulturellt utbud för kommunens medborgare både i form av 
studiecirklar samt offentliga kulturella evenemang. För föreningar gäller även att 
föreningen uppfyller grundläggande föreningskrav gällande organisation och redo-
visning. 

Arbetsstipendium 

Professionella kulturarbetare kan söka stipendium för ett specifikt utvecklingsarbete 
eller projekt som gynnar konstnärlig utveckling och stärker Hudiksvalls kulturliv. Syftet 
är att skapa möjligheter att som enskild konstnär eller fristående grupp driva och 
genomföra konstnärligt utvecklingsarbete i kommunen. 

Kulturstipendium (regler antagna av kommunfullmäktige § 33/04) 

Hudiksvalls kommuns kulturstipendium utdelas till enskild person, grupp eller organi-
sation. Kulturstipendium är avsett att uppmärksamma och uppmuntra hög konstnärlig 
kvalitet inom litteratur, musik, bildkonst, film, foto, teater, dans, folkbildning och där-
med jämförbara områden. Syftet skall vara att utveckla kulturlivet i Hudiksvalls 
kommun i enlighet med kommunens kulturpolitiska program. 
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Projektbidrag 

Bidraget avser att ge föreningar och organisationer inom kommunen möjlighet att 
genomföra kulturprogram, utvecklingsarbete och arrangemang.  

Ungkulturpengar 

Ungdomar mellan 13 och 25 år och bor i Hudiksvalls kommun kan söka pengar till 
evenemang hos Hudiksvalls kommuns kulturavdelning. 

 
Lärande- och kulturnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att anta förslaget till 
nytt regelverk för kommunala bidrag till studieförbundens lokala organisationer i 
Hudiksvalls kommun. 

Allmänna utskottet har överlämnat ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar kulturchef Sofia Nohrstedt i ärendet. 

Stefan Bäckström (C) yrkar bifall till lärande- och kulturnämndens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslaget till nytt regelverk för kommunala bidrag till studieförbundens lokala 
organisationer i Hudiksvalls kommun. 

____ 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____ 
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§ 35 Försäljning av skogsfastigher, Silja 3:9, 4:7 och Tuna-
Fors 1:33 m fl. 

Dnr 2013-560-253 

Ärendebeskrivning 

Silja 3:9, 4:7 och Tuna-Fors 1:33 m.fl., har varit ute till försäljning i samband med för-
säljningen av delar av kommunens skogsinnehav. 

Båda objekten har sålts via budgivning bland anmälda intressenter. 

Objekt Utgångspris Kontraktspris 

Tuna-Fors 2 550 000 3 350 000 
(juridisk) 

Silja 1 375 000 1 950 000 
(fysisk) 

 
Kontraktspriserna resulterar i följande nyckeltal: 

 kr/ha kr/m3sk m3sk/ha % 

Silja 56 ha 42 952 367 (291) 117  

Tuna-Fors 79 ha 45 209 355 127  

Lokalt snitt 2013 39 915 289 138  

 
Tekniska nämnden har föreslagit kommunfullmäktige besluta 

att försälja Silja 3:9, 4:7 och Tuna-Forsa 1:33 m.fl. enligt upprättade avtal, samt att ut-
ropsris (= accepterat pris) för nästkommande objekt ska ligga i intervallet  
300-360 kr/m3sk. 

Allmänna utskottet har överlämnat ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Ann Berg (FP) att Silja 3:9, 4:7 och Tuna-
Forsa 1:33 m.fl. försäljs enligt upprättade avtal samt att initiera en särskild 
direktivdebatt i kommunfullmäktige angående kommunens skogsinnehav, hur skogen 
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bör skötas, användas och dess betydelse för kommuninvånarna, särskilt den tätortsnära 
skogen. 

Mikael Löthstam (S)och Delshad Saleh (V) yrkar avslag på Ann Bergs förslag. 

Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till Ann Bergs förslag. 

Kåge Wallner (MP) meddelar att han inte deltar i beslutet. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall eller ej till Ann Bergs förslag om 
att Silja 3:9, 4:7 och Tuna-Forsa 1:33 m.fl. försäljs enligt upprättade avtal, och finner 
att kommunstyrelsen bifaller detta, varvid votering begäres. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till Ann Bergs 
förslag röstar JA, den som det ej vill röstar NEJ. Vinner nej har kommunstyrelsen 
avslagit Ann Bergs förslag om att Silja 3:9, 4:7 och Tuna-Forsa 1:33 m.fl. försäljs. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. 

Jonas Holm (M), Bengt-Åke Nilsson (C), Stefan Bäckström (C), Håkan Rönström (M), 
Birgitta Medin (M), Ann Berg (FP) och Jan-Erik Jonsson (C) röstar ja. 

Mikael Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson 
(S), Siw Karlsson (S), Göran Thapper (S) och Delshad Saleh (V) röstar nej. 

Omröstningen utfaller med 7 ja-röster mot 7 nej-röster, 1 avstår från att rösta. 
Eftersom röstetalet blir lika lägger ordföranden sin utslagsröst till förmån för ja-
rösterna, dvs Ann Bergs förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall eller ej till Ann Bergs förslag om att 
initiera en direktivdebatt om kommunens skogsinnehav, och finner att kommun-
styrelsen bifaller detta.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

 att försälja Silja 3:9, 4:7 och Tuna-Forsa 1:33 m.fl. enligt upprättade avtal, samt 

att initiera en särskild direktivdebatt i kommunfullmäktige angående kommunens 
skogsinnehav, hur skogen bör skötas, användas och dess betydelse för kommunin-
vånarna, särskilt den tätortsnära skogen. 
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Emot beslutet om försäljning reserverar sig Mikael Löthstam (S), Susanne Östh (S), 
Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson (S), Siw Karlsson (S), Göran Thapper (S) 
och Delshad Saleh (V). 

____ 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Håkan Rönström (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Mikael Löthstam (S) föreslår att ärendet ska bordläggas med hänvisning till 
kommunstyrelsens förslag, andra att-satsen, att initiera en särskild direktivdebatt i 
kommunfullmäktige angående kommunens skogsinnehav, hur skogen bör skötas, 
användas och dess betydelse för kommuninvånarna, särskilt den tätortsnära skogen. 

Ordförande framställer proposition, om bifall eller ej till Mikael Löthstams förslag om 
bordläggning, och finner att kommunfullmäktige bifaller bordläggning av ärendet. 

 Kommunfullmäktige beslutar 

att bordlägga ärendet 

____  
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§ 36 Försäljning av Varvet 6:3 och 6:7 

Dnr 2014-073-253 

Ärendebeskrivning 

Tekniska förvaltningen avser att försälja Varvet 6:3 och 6:7, till JK Specialsnickeri (JK). 
JK har för avsikt att uppföra en byggnad för 4-5 olika verksamheter och kommer att ta 
båda fastigheterna i anspråk. De olika verksamheterna består bland annat av special-
snickeri, tillverkning av produkter inom marknadsföring och reklam samt produkt-
utveckling av material inom framförallt transportområdet. Det är med andra ord fråga 
om verksamheter av icke-störande natur som bedöms utgöra lämpliga verksamheter i 
området.  

När väl JK fått samtliga hyresgäster och finansiering på plats, vill han gå snabbt fram 
med köp och påföljande byggnation. I syfte att bli mer företagsvänliga och öka 
servicegraden gentemot entreprenörer som vill satsa på nyproduktion i Hudiksvall, vill 
tekniska förvaltningen förkorta ledtiderna vid en försäljning av kommunal mark. Om 
det vid försäljningstillfället redan finns ett godkännande av kommunfullmäktige att 
sälja en specifik fastighet enligt i avtalet uppställda villkor, förkortas själva för-
säljningen med ca 2 månader. 

Det kommunfullmäktige godkänner, enligt detta upplägg, är att fastigheterna får säljas 
enligt villkoren i köpeavtalet. Det kommunfullmäktige delegerar till tekniska nämndens 
arbetsutskott via tekniska nämnden är beslutet att verkställa försäljningen av fastig-
heterna om förutsättningarna i avtalet uppfylls. 

Tekniska nämnden har föreslagit kommunfullmäktige besluta att godkänna upprättat 
köpeavtal med JK Specialsnickeri avseende fastigheterna Varvet 6:3 och 6:7, samt att 
delegera till tekniska nämnden att verkställa beslut om försäljning av fastigheterna i 
enlighet med godkänt köpeavtal när bygglov har beviljats samt när tekniska för-
valtningen bedömer att finansieringen är säkrad för projektet. 

Allmänna utskottet tillstyrkt tekniska nämndens förslag med tillägget att köpeskillingen 
bokförs i eget kapital. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Håkan Rönström bifall till allmänna ut-
skottets förslag. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna upprättat köpeavtal med JK Specialsnickeri avseende fastigheterna 
Varvet 6:3 och 6:7, 

att delegera till tekniska nämnden att verkställa beslut om försäljning av fastigheterna i 
enlighet med godkänt köpeavtal när bygglov har beviljats samt när tekniska för-
valtningen bedömer att finansieringen är säkrad för projektet, samt 

att köpeskillingen bokförs i eget kapital. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____ 
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§ 37 Ansökan från Forssågruppen AB om förlusttäckning 

Dnr 2014-106-048 

Ärendebeskrivning 

Forssågruppen AB är ett kommunalt helägt dotterbolag där moderbolaget är 
Hudiksvalls näringslivsbolag. 

Forssågruppens uppdrag är att äga, förvalta och utveckla industrifastigheter för att 
främja näringslivsutvecklingen. I en av fastigheterna med specifika önskemål och för-
utsättningar för etableringar har bolaget under en längre tid gjort hyresförluster. 
Kommunen har i tidigare diskussioner och uppföljningar varit informerad om detta. 
Fastigheten Östanbräck 1:103 (Fiberhuset) har förvaltats för att ha en specifik in-
riktning, mot att stödja ambitionen att var en del av satsningen att vara ledande inom 
utvecklingsområdet fiberoptik. 

Förvaltningsuppdraget har gett en ackumulerad förlust på 3 233 000 kronor som 
balanserats inom bolaget. Det nu uppkomna behovet av ett tillskott för att täcka denna 
förlust beror på att bolaget står inför att frigöra medel för att göra insatser i andra in-
dustrifastigheter för att utveckla dessa. Det finns andra industrifastigheter där be-
fintliga företag vill utveckla sin verksamhet där Forssågruppen kan säkerställa en ut-
veckling genom att göra erforderliga investeringar. Dessa täcks i det senare skedet via 
de hyresintäkter som bolaget får in. 

Med den bakgrunden ansöker Forssågruppen AB om att kommunen som ägare till-
skjuter en förlusttäckning på 3 233 000 kronor, i form av ett ränte- och amorterings-
fritt avskrivningslån, med 10 års löptid. 

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att Forssågruppen AB beviljas en för-
lusttäckning på 3 233 000 kronor, i form av ett ränte- och amorteringsfritt av-
skrivningslån, med 10 års löptid. 

Allmänna utskottet har överlämnat ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde anmäler Håkan Rönström (M) och Uno Jonsson 
(S) jäv, och deltar ej vid handläggning av och beslut i ärendet. 

Kåge Wallner (MP) tillstyrker kommunledningsförvaltningens förslag med tillägget att 
styrelsen för bolaget, för allmänna utskottet, närmare ska redovisa vilka åtgärder man 
har vidtagit för att förhindra den uppkomna situationen. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bevilja Forssågruppen AB en förlusttäckning på 3 233 000 kronor, i form av ett 
ränte- och amorteringsfritt avskrivningslån, med 10 års löptid. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

Håkan Rönström (M), Uno Jonsson (S) och Sven-Åke Thoresen (S), anmäler jäv och 
deltar inte vid behandlingen av ärendet. 

____ 
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§ 38 Rekommendation ang. Fiberstadens uppdrag inom 
bredbandsområdet 

Dnr 2014-110-522 

Ärendebeskrivning 

Sedan slutet av 1990-talet har Hudiksvalls kommun haft visionen om att skapa ett 
fiberoptiskt centrum av internationell klass i Hudiksvallsområdet. De satsningar som 
gjorts har skett i form av fyra utvecklingsspår, utbyggnad av ett fiberoptiskt stadsnät, 
Centrumbildning för forskning och utveckling – Fiber Opticvalley (FOV), uppbyggnad 
av testbäddsverksamhet samt utbildningsverksamhet inom ramen för den kommunala 
vuxenutbildningen – IFTAC. 

Utbyggnad av det fiberoptiska stadsnätet - Bakgrund 
Kommunen började 1996 att bygga ett fiberoptiskt stadsnät. Under de första åren var 
det enbart kommunens verksamheter som var anslutna och utbyggnaden skedde i 
huvudsak för egna medel.  

Kommunfullmäktige beslöt i slutet av 2002 att driva stadsnätet vidare i projektform 
Projektet Hudiksvalls stadsnät upphörde under år 2006 i och med att verksamheten 
övergick till det nybildade bolaget Fiberstaden AB. Enligt det avtal som då tecknades 
mellan kommunen och Fiberstaden framgick att bolaget skulle agera som en lokal 
kommunikationsoperatör och internetleverantör i regionen. Det av kommunen ägda 
fiberoptiska kommunikationsnätet med tillhörande utrustning hyrdes ut till 
Fiberstaden som skulle svara för utbyggnad av nätet samt för drift och underhåll. 
Under åren 2006 till och med 2008 redovisade bolaget ett positivt ekonomiskt resultat. 

Gunillaprojektet 
Frågan om ett fördjupat samarbetsprojekt inom det fiberoptiska området började 
diskuteras i januari 2008. Diskussionerna fördes mellan Ericsson AB, Zitius AB och 
kommunen. Det resulterade i ”Gunillaprojektet” som syftade till att  

• Öka antalet fiberanslutna kommuninvånare samt urvalet av tjänster i stads-
nätet. 

• Skapa ett öppet stadsnät med valfrihet för invånarna. 

• Etablera forskning och utveckling i Hudiksvall inom produktområdet fiber till 
hemmet. 
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• Skapa fler utbildningar inom det fiberoptiska området med utgångspunkt från 
Hudiksvall. 

Det visade sig ganska snart att projektet hade svårt att uppnå de uppsatta målen. För 
Fiberstaden AB kom det att innebära att de tidigare årens överskott förvandlades till 
ett underskott. För att inte äventyra Fiberstadens ekonomi fattade kommunfullmäktige 
beslut om en årlig förlusttäckningsgaranti. Sedan 2010 har det uppgått till ca 3,5 
miljoner per år. 
Mot bakgrund av detta och ett omstruktureringsarbete som påbörjades inom Ericsson 
upptogs diskussioner om ett förtida avslut av Gunillaprojektet. Eftersom det avtal som 
var tecknat mellan Fiberstaden och Zitius hade en löptid till april 2014 så fortsatte 
Zitius som kommunikationsoperatör och internetleverantöransvarig. Ericsson över-
lämnade dessutom sin del av projektet till Zitius. I uppgörelsen om avvecklingen av 
”Gunillaprojektet” förbättrades dock Fiberstadens ekonomiska situation något, vilket 
gjorde att behovet av förlusttäckning från kommunens sida minskade. 

Handlingsalternativ för det fortsatta arbetet 
När avtalet mellan Fiberstaden och Zitius går ut i april 2014 finns några handlings-
alternativ.  
 
1. Förlängning /eventuell omförhandling av avtalet med Zitius 
2. Upphandling av kommunikationsoperatör och internetleverantör. 
3. Försäljning av hela stadsnätet. 
4. Fiberstaden tar tillbaka ansvaret som kommunikationsoperatör och internet-
leverant 

 
Ur såväl ekonomiskt som strategiskt perspektiv vore det i nuläget sannolikt bäst om 
Fiberstaden går upp i värdekedjan, d.v.s. att återta ansvaret som kommunikations-
operatör och internetleverantör. Ur konkurrenssynpunkt är det dock nödvändigt att 
även andra internetleverantörer ges möjligheter, att på samma villkor som Fiberstaden, 
leverera internet via stadsnätet. Det innebär att det ”öppna stadsnätet” bibehålls. All 
försäljning av tjänster som använder internet som bärare bör dock av samma skäl 
lämpligen ske av andra aktörer än Fiberstaden. Med en sådan lösning kvarstår 
Hudiksvalls kommun som ägare av nätet. Fiberstaden fortsätter liksom idag att hyra 
nätet. 

Investeringsmodell för bredbandsutbyggnad 
Den investeringsmodell som tillämpas för bredbandsutbyggnaden innebär att 
kommunen avsätter ett årligt investeringsutrymme. Under de senaste åren har det varit 
ca 5 miljoner. Projektering och genomförande hanteras av Fiberstaden. För genom-
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förda investeringar påförs Fiberstaden en kapitalkostnad som sedan ska täckas av de 
avgifter man tar in vid försäljning av tjänster. Det innebär svårigheter för Fiberstaden 
att genomföra nätdragningar som inte är kommersiellt bärkraftiga. Tack vare att man 
lyckats väl med bidragsansökningar har man hittills ändå kunna genomföra omfattande 
byggnationer på landsbygden. Sannolikt kommer möjligheten att erhålla bidrag att 
begränsas vilket då innebär att icke kommersiellt bärkraftiga investeringar kommer att 
avstanna. Den nuvarande modellen innebär också att vissa utbyggnader som är an-
gelägna ur ett samhällsperspektiv men inte har möjlighet att finansieras genom avgifter 
är mycket svåra att genomföra. För att komma tillrätta med detta bör en ny in-
vesteringsmodell utarbetas. 
 
--------------- 
 
Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att Hudiksvalls stadsnät även fort-
sättningsvis ska ägas av Hudiksvalls kommun, att Hudiksvalls stadsnät ska vara ett 
”öppet stadsnät”, d.v.s. att på ett konkurrensneutralt sätt erbjuda olika aktörer möjlig-
het att leverera internettjänster samt, att ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag 
att utarbeta en ny investeringsmodell för bredbandsutbyggnad som ger Fiberstaden 
större möjligheter att agera på ett affärsmässigt sätt. Dessutom har kommun-
fullmäktige föreslagits besluta rekommendera Fiberstaden att bli kommunikations-
operatör för Hudiksvalls stadsnät samt att som en av flera, på ett konkurrensneutralt 
sätt, leverera internet i Hudiksvalls stadsnät.   
 
Utvecklingsutskottet har föreslagit att Hudiksvalls stadsnät även fortsättningsvis ska 
ägas av Hudiksvalls kommun, att Hudiksvalls stadsnät ska vara ett ”öppet stadsnät”, 
d.v.s. att på ett konkurrensneutralt sätt erbjuda olika aktörer möjlighet att leverera 
internettjänster, att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att utarbeta ett förslag 
till en investeringsmodell för bredbandsutbyggnad, samt att Fiberstaden 
rekommenderas bli kommunikationsoperatör för Hudiksvalls stadsnät och som en av 
flera, på ett konkurrensneutralt sätt, leverera internet i Hudiksvalls stadsnät.    
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar kommunchef Bengt Friberg i ärendet. 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att Hudiksvalls stadsnät även fortsättningsvis ska ägas av Hudiksvalls kommun,  
 
att Hudiksvalls stadsnät ska vara ett ”öppet stadsnät”, d.v.s. att på ett konkurrens-
neutralt sätt erbjuda olika aktörer möjlighet att leverera internettjänster, 
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att ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag att utarbeta ett förslag till en  
investeringsmodell för bredbandsutbyggnad, samt 
 
att rekommendera Fiberstaden att bli kommunikationsoperatör för Hudiksvalls stads-
nät och som en av flera, på ett konkurrensneutralt sätt, leverera internet i Hudiksvalls 
stadsnät.   
____ 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Jörgen Bengtson (C) och Sven-Åke 
Thorsen (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____  
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§ 39 Interpellation till ansvarigt kommunalråd, från Lena 
Hallqvist (S), om social- och fritidsnämndens beslut 
att avsluta samarbetet med den ideella föreningen 
Hudiksvalls Natthärbärge 

Dnr 2014-074-009 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att föreliggande interpellation, till ansvarigt 
kommunalråd från Lena Hallqvist (S), om social- och fritidsnämndens beslut att 
avsluta samarbetet med den ideella föreningen Hudiksvalls Natthärbärge, får 
framställas. 

               Bilaga 39 a 

Kommunalråd Jonas Holm (M) har besvarat interpellationen genom skriftligt, utlagt 
svar. 
               Bilaga 39 b 

I interpellationsdebatten deltar Lena Hallqvist (S) och Jonas Holm (M), m. fl. 

Ordförande förklarar interpellationsdebatten för avslutad. 

____ 
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§ 40 Interpellation till ansvarigt kommunalråd, från Majvor 
Westberg-Jönsson (S), om hemtjänstsituationen i 
centrala Hudiksvall 

Dnr 2014-118-009 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att föreliggande interpellation, till ansvarigt 
kommunalråd från Majvor Westberg-Jönsson (S), om hemtjänstsituationen i centrala 
Hudiksvall, får framställas. 

            Bilaga § 40 a 

Kommunalråd Jonas Holm (M) har besvarat interpellationen genom skriftligt, utlagt 
svar. 

            Bilaga § 40 b 

I interpellationsdebatten deltar Majvor Westberg-Jönsson (S) och Kåge Wallner (MP), 
m. fl. 

Ordförande förklarar interpellationsdebatten för avslutad. 

____ 
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§ 41 Interpellation till ansvarigt kommunalråd, från Lilian 
Holmgren (S), om socialtjänstens journummer 

Dnr 2014-159-009 

Ärendebeskrivning 

Föreligger interpellation, till ansvarigt kommunalråd, från Lilian Holmgren (S), om 
socialtjänstens journummer. 

             Bilaga § 41a  

Kommunfullmäktige beslutar 

att interpellationen får framställas, samt 

att interpellationen besvaras vid senare tillfälle. 

____ 
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§ 42 Medborgarförslag om kommunens utbud gällande 
turism på webben.  

Dnr 2013-354-035 

Ärendebeskrivning 

Karin Hjelm, Delsbo har väckt ett medborgarförslag om att omsätta Hemnets idé på 
webben, till turism. Kartor och information gällande turism skulle kunna samlas och 
på ett enkelt sätt vara tillgängligt via appar. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

Förslaget beskriver en idé som är viktig för kommande marknadsföring till teknik-
användande besökare. Användningsområdena är många vilket också beskrivs i för-
slaget. Det finns många leverantörer av de olika appar och kartfunktioner som beskrivs 
i förslaget. Turistbyrån kommer att tillsammans med destination Glada Hudik att ta 
upp kontakterna under hösten 2014. Arbetet kommer också att samordnas med det 
som redan nu görs inom destination Glada Hudik. En utredning måste göras som fast-
ställer hur vi utvecklar de hemsidor som redan finns samt hur finansieringen ska vara 
av de appar och kartfunktioner som är önskvärda. En viktig fråga är också hur man 
undviker höga kostnader för besökare, framförallt utländska. 

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att medborgarförslaget ska anses vara 
besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningsförvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____  

 



  

 Protokoll 39 (53)

Sammanträdesdatum 

2014-03-24 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 43 Medborgarförslag om dragning av dubbelspårig 
järnväg genom Hudiksvall 

Dnr 2012-189-035 

Ärendebeskrivning 

Per Helander, Hudiksvall, har väckt ett medborgarförslag som rymmer en ny, grund 
tunnellösning för att kunna behålla järnvägen och järnvägsstationen i nuvarande 
centrala läge vid en dubbelspårsutbyggnad. Den grunda tunnellösningen möjliggörs 
enligt förslagsställaren genom att utloppet från Lillfjärden flyttas från Strömmings-
sundet genom en ny kanal till ett område söder om Kattvikskajen. Därigenom kan 
tågtunnellösningen bli mindre djup jämfört med en tunnel som måste gå under nu-
varande utlopp i Strömmingssundet. 

Det pågår ett arbete med att planera för en dubbelspårsutbyggnad längs Ostkustbanan 
mellan Gävle och Sundsvall. Under 2010 genomförde Trafikverket en förstudie för 
dubbelspår, där bland annat olika tunnellösningar prövades. Under 2013 har 
kommunen intensifierat arbetet med en fördjupning av översiktsplanen för ett dubbel-
spår på järnväg genom kommunterritoriet. 

Frågan om järnvägsdragning i eller bredvid Hudiksvalls stad torde tillhöra en av de 
svårare att lösa längs hela den drygt 20 mil långa sträckan. Hudiksvalls kommunstyrelse 
har fattat två inriktningsbeslut i närtid. Ett sådant gjordes i yttrandet över Trafikverkets 
förstudie 2010 där kommunen avfärdade de tunnelalternativ som hade presenterats. 
Dessa alternativ avviker dock vad avser djupet jämfört med nu aktuellt medborgar-
förslag.  

Ett andra ställningstagande gjorde kommunstyrelsen i ett inriktningsbeslut som anger 
att kommunen ska arbeta för att nuvarande centrala stationsläge i Hudiksvall ska bibe-
hållas samtidigt som godstrafik inte ska passera centrum i ytläge. Med det senare ska 
förstås att kommunen ser stora risker och olägenheter med nuvarande godstrafik i 
ytläge genom staden. Det innebär samtidigt att kommunen motsattvis inte avfärdar att 
godset, liksom annan trafik, kan passera i tunnel, om ett tunnelalternativ skulle be-
finnas vara realistiskt ur bl.a. ekonomiskt, miljömässigt och byggtekniskt perspektiv. 

Därefter har det i samband med kommunens översiktsplaneprocess tagits fram ett nytt 
alternativ som ligger betydligt närmare staden, jämfört med det västliga alternativ invid 
E4 vilket presenterades i förstudien 2010. 
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Kommunen saknar möjlighet att närmare bedöma hållbarheten i medborgarförslaget. 
Givet att kommunen, helst tillsammans med Trafikverket, ser nuvarande centrala läge 
som ett fortsatt tänkbart alternativ för dubbelspår kan även nya tunnellösningar 
komma att föras in i det fortsatta arbetet. Kommunen väntas ställa ut sitt planförslag 
under våren 2014. 

Kommunledningsförvaltningen anser att förslaget har goda intentioner och på ett 
kreativt sätt sökt nya lösningar på en komplicerad spårdragningsfråga. Detta samtidigt 
som det utnyttjar fördelarna av att behålla det centrala stationsläget. Däremot saknar 
kommunen resurser för att närmare pröva alternativet och kan heller inte se att det i 
detta läge är motiverat att köpa in t ex ett konsultstöd för att utreda frågan. Däremot 
kan förslaget ligga med som en bakgrund i det fortsatta arbetet med att leta goda 
lösningar på dubbelspårsfrågan i ett scenario där dubbelspåret går i nuvarande 
sträckning genom staden. 

Kommunledningsförvaltningen har föreslagit att medborgarförslaget, med hänvisning 
till utredningen i ärendet bör anses vara besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningsförvaltningens förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Mikael Löthstam (S) avslag på medborgar-
förslaget. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna 
utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

____ 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde föreslår Mikael Löthstam (S) att 
medborgarförslaget ska avslås. 

Ordförande framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag, 
eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 
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   Delges: 

 
 

 

   
  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____ 
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§ 44 Medborgarförslag om utökade kommunikationer i 
form av bredband och telefoni 

Dnr 2013-425-035 

Ärendeberedning 

Cecilia Natander, Enånger, har väckt ett medborgarförslag om utökade 
kommunikationer i form av bredband och telefoni. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

I dagsläget kan ca 95 % av alla hushåll och företag i kommunen få tillgång till bred-
band via olika typer av mobila och trådbaserade lösningar. Kvarvarande ”vita fläckar” 
finns främst inom kommunens västra delar och i skärgården. 

Förslagsställarens krav på utbyggnad av det fiberoptiska nätet och flera mobilmaster 
måste ses som ytterst relevant med utgångspunkt i kommunens ambitioner att utveckla 
landsbygden. Lösningen är dock begränsad av bristande tillgång till medel och 
bristande inflytande över andra aktörers beslut. Dock deltar kommunen aktivt i arbetet 
med bredband och har nyligen antagit en bredbandsstrategi. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat  

____ 

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____  
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§ 45 Medborgarförslag om mer resurser till skolan 

Dnr 2013-461-035 

Ärendebeskrivning 

Nellie Iden, Iggesund, har väckt ett medborgarförslag om att skolan ska få mer pengar. 
Motiveringen är att det därmed ska kunna bli bättre mat och böcker. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande 

I kommunen fastställs årligen en budget för varje verksamhetsområde. Ansvar för 
skolverksamheten har kommunens lärande- och kulturnämnd. 

Varje år diskuteras kortsiktiga och långsiktiga behov och det sker en prioritering 
mellan alla kommunens verksamhetsområden. Någon särskild resursfördelning utöver 
den som hanteras i den vanliga budgetprioriteringen sker inte, varför medborgar-
förslaget inte beaktas på annat sätt än att synpunkten framförts och synliggjorts via 
detta medborgarförslag. Kommunledningsförvaltningen föreslår att medborgarför-
slaget därmed ska anses vara besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningsförvaltningens förslag. 

Kåge Wallner (MP) får, av kommunstyrelsen, i uppdrag att till justeringen av kommun-
styrelsens protokoll författa ett svarsbrev till förslagställaren. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar  

att anse medborgarförslaget besvarat. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag 

____   



  

 Protokoll 44 (53)

Sammanträdesdatum 

2014-03-24 

Kommunfullmäktige 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 46 Anhållan från Veronika Larsson (C) om entledigande 
från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige 

Dnr 2014-123-102 

Ärendebeskrivning 

Veronika Larsson (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Veronika Larssons anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige,  

att anhålla om ny röstsammanräkning hos Länsstyrelsen. 

____ 
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§ 47 Anhållan från Stefan Segerbrand (M) om 
entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige 

Dnr 2014-141-102 

Ärendebeskrivning 

Stefan Segerbrand (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stefan Segerbrands anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige,  

att anhålla om ny röstsammanräkning hos Länsstyrelsen. 

____ 
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§ 48 Anhållan från Stefan Segerbrand (M) om 
entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen, samt val av ny ersättare 

Dnr 2014-141-102 

Ärendebeskrivning 

Stefan Segerbrand (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stefan Segerbrands anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen, 

att till ny ersättare utse Bibbi Segerbrand, (M), Forsavägen 9, 820 65 Forsa. 
____ 
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§ 49 Anhållan från Stefan Segerbrand (M) om 
entledigande från uppdrag som ledamot i tekniska 
nämnden, samt val av ny ledamot och ersättare 

Dnr 2014-141-102 

Ärendebeskrivning 

Stefan Segerbrand (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stefan Segerbrands anhållan om entledigande från uppdrag som ledamot i 
tekniska nämnden, 

att till ny ledamot utse Thomas Sundlöf, Hemvärnsvägen 8, 824 52 Hudiksvall 

att till ny ersättare, i stället för Thomas Sundlöf, utse Kamran Khalil, Sofiedalsvägen 1, 
824 34 Hudiksvall.   
____ 
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§ 50 Anhållan från Stefan Segerbrand (M) om 
entledigande från uppdrag som ersättare i 
byggnadsnämnden, samt val av ny ersättare 

Dnr 2014-141-102 

Ärendebeskrivning 

Stefan Segerbrand (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stefan Segerbrands anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
byggnadsnämnden, 

att till ny ersättare utse Maria Sundberg Lind, (M), Sivik 136, 825 93 Njutånger. 
____ 
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§ 51 Anhållan från Stefan Segerbrand (M) om 
entledigande från uppdrag som ledamot i 
valnämnden, samt val av ny ledamot 

Dnr 2014-141-102 

Ärendebeskrivning 

Stefan Segerbrand (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stefan Segerbrands anhållan om entledigande från uppdrag som ledamot i 
valnämnden, 

att till ny ledamot utse Anders Bengtsson, (M), Båtsmansvägen 3,  
824 40 Hudiksvall 

____ 
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§ 52 Anhållan från Stefan Segerbrand (M) om 
entledigande från uppdrag som ersättare i Fastighets 
AB Glysis, samt val av ny ersättare 

Dnr 2014-141-102 

Ärendebeskrivning 

Stefan Segerbrand (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Stefan Segerbrands anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Fastighets AB Glysis, 

att till ny ersättare utse Mattias Galin, (M), Trogsta 630, 820 65 Forsa. 

____ 
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§ 53 Anmälan av delegationsbeslut 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd, 2014-01-28 

Kommunstyrelsen, 2014-02-06 

Tekniska nämnden, 2014-02-17 

Lärande- och kulturnämnden, 2014-02-26 

Social- och fritidsnämnden, 2014-02-27 

____  
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§ 54 Meddelande om väckta motioner 

Ärendebeskrivning 

Meddelas att följande motion väckts genom att den inlämnats till kommunlednings-
förvaltningen och till dagens sammanträde 

   Dnr 2014-166-008 

1) Motion om gratis kollektivtrafik för asylsökande, Margareta Sidenvall (KD) 

____ 
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§ 55 Meddelanden 

Meddelas och läggs till handlingarna 

1. Länsstyrelsens beslut att ny ersättare efter Anette Sandström (S), blir Laila Eriksson 
Wigg (S). 

____  

 


